
PROTOKÓŁ NR 13/11 
POSIEDZENIA KOMSJI STRATEGII ROZWOJU, PROMOCJI  
I WSPÓŁPRACY Z ZAGRANICĄ SEJMIKU WOJEWÓDZTWA  

ŚWIĘTOKRZYSKIEGO  
W DNIU 21 GRUDNIA 2011 ROKU   

 
 
Obrady Komisji prowadził Grzegorz Gałuszka – Przewodniczący Komisji Strategii 
Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą. 
 
W posiedzeniu uczestniczyło 6 członków Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie  
z załączonymi listami obecności (załączniki nr 1, 2 i 3 do protokołu). 
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 13.30. 
 
Radni otrzymali porządek obrad wraz z zaproszeniem na posiedzenie.  
 
Przewodniczący Komisji zaproponował, aby dodać do porządku obrad punkt: 
3a) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie Regionalnemu 
Centrum Naukowo –Technologicznemu w Podzamczu bonifikaty od opłat rocznych z tytułu 
trwałego zarządu zabudowanej nieruchomości położonej w Podzamczu, gmina Chęciny, 
stanowiącej własność Województwa Świętokrzyskiego. 
 
Radni jednogłośnie przyjęli zaproponowany porządek obrad, który przedstawia się 
następująco: 
 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Województwa na lata 2012 – 2038. 

2. Zaopiniowanie projektu Budżetu Województwa Świętokrzyskiego na 2012 rok. 
3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VI/100/11 Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego z dnia 23 marca 2011r. w sprawie przyjęcia zasad, 
trybu i harmonogramu opracowania aktualizacji „Strategii Rozwoju Województwa 
Świętokrzyskiego do roku 2020”. 

3.a)Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 
Regionalnemu Centrum Naukowo –Technologicznemu w Podzamczu bonifikaty od 
opłat rocznych z tytułu trwałego zarządu zabudowanej nieruchomości położonej  
w Podzamczu, gmina Chęciny, stanowiącej własność Województwa 
Świętokrzyskiego. 

4. Informacja na temat stanu zaawansowania projektów realizowanych przez 
Regionalne Centrum Naukowo – Technologiczne współfinansowanych ze środków 
Unii Europejskiej. 

5. Informacja nt. stanu realizacji RPOWŚ 2007 – 2013. 
6. Stan zaawansowania prac nad aktualizacją Strategii Rozwoju Województwa 

Świętokrzyskiego do roku 2020. 
7. Stan realizacji projektów unijnych m.in. projektu systemowego PO IG pn. 

„Wsparcie dla sieci centrów obsługi inwestorów i eksporterów (COIE) – 
Poddziałanie 6.2.1. 

8. Projekt „Sieć Szerokopasmowa Polski Wschodniej – województwo świętokrzyskie” 
realizowany w ramach PO RPW – informacja na temat zakresu i stanu realizacji 
projektu. 



9. Informacja o prowadzonej ewidencji dróg wojewódzkich. 
10. informacja o kontrolach prowadzonych przez służby liniowe dotyczące oceny stanu 

technicznego dróg wojewódzkich i obiektów mostowych.  
11. Prezentacja wyników badań regionalnych z zakresu kreatywności, szkolnictwa 

zawodowego oraz rozwoju parków technologicznych. 
12. Przyjęcie planu pracy Komisji na I półrocze 2012 roku. 
13. Sprawy różne.  

 
Przebieg posiedzenia: 
 
Ad.1 i 2. 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 
na lata 2012 – 2038. 
Zaopiniowanie projektu Budżetu Województwa Świętokrzyskiego na 2012 rok. 
 
Pani Maria Fidzińska-Dziurzyńska – Skarbnik Województwa Świętokrzyskiego 
przedstawiła prezentację multimedialną, w której powiązano zagadnienia z projektu budżetu 
Województwa Świętokrzyskiego na 2012 rok z projektem uchwały w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2012 – 2021. Pani Skarbnik przypomniała, iż te dwa dokumenty 
są ze sobą powiązane oraz muszą wykazywać ze sobą zgodność. Zwróciła uwagę na trudność 
w skonstruowaniu budżetu oraz WPF ze względu na ogrom zadań nakładanych na 
województwo, niepewną sytuację w Budżecie Państwa, nałożenie się skutków kryzysu, niższe 
kwoty dotacji celowych, nowe zadania, skumulowanie zadań inwestycyjnych. Przy 
konstruowaniu dochodów i wydatków uwzględniono nowe przepisy dotyczące długu 
publicznego. Następnie Pani Skarbnik szczegółowo omówiła strukturę budżetu w zestawieniu 
dochodów i wydatków na 2012 rok planowane dochody wynoszą 724 331 645, 43 zł , z czego 
aż 96,23% uzależniona jest od transferów z budżetu państwa i budżetu środków europejskich. 
Największy udział w dochodach stanowią kolejno: płatności UE (45,14%), subwencja ogólna 
(18,58%), dotacje celowe (17,96%), udziały w podatkach dochodowych (14,54%), dochody 
własne (3,77%). 66,77% zaplanowanych dochodów to dochody z określonym 
przeznaczeniem. Z kolei zaplanowane wydatki wynoszą 883 745 672, 52 zł. Największy 
udział w wydatkach przewidziano na transport i łączność (64, 69%), następnie administracja 
publiczna (9, 19%), przetwórstwo przemysłowe (6, 94%), pozostałe zadania w zakresie 
polityki społecznej (3,97%), kultura i ochrona dziedzictwa narodowego (3,42%), ochrona 
zdrowia (3,39%), rolnictwo i łowiectwo (2,89%), oświata i wychowanie (1,83%) oraz 
pozostałe (3,68%). Wydatki bieżące stanowią 309 873 396, 41 zł, a wydatki majątkowe – 
573 872 276,11 zł. Deficyt w kwocie 159 414 027,09 będzie pokryty z kredytu – 152 630 590 
zł i wolnych środków pieniężnych wynikających z rozliczeń kredytów z lat ubiegłych. Pani 
Skarbnik poinformowała, iż w projekcie uchwały budżetowej która radnym została przesłana 
wkradł się błąd, gdyż w pierwotnej wersji zapisano kwotę wolnych środków w wysokości 
7 772 570,09 zł, natomiast wynosi ona 6 783 437,09 zł.  
Największe inwestycje planowane do realizacji od 2012 roku to: 

- Rozbudowa drogi wojewódzkiej Nr 765 Chmielnik – Osiek 
- Likwidacja barier rozwojowych – most na Wiśle z rozbudową drogi wojewódzkiej Nr 

764 oraz połączeniem z drogą wojewódzką Nr 875 
- Budowa obwodnicy Końskich na drodze wojewódzkiej Nr 728 
- Rozbudowa drogi wojewódzkiej Nr 776 na odcinku od granicy województwa do 

Buska – Zdroju wraz z przebudową mostu przez rzekę Nidę w Wiślicy 



- Rozbudowa drogi wojewódzkiej Nr 786 na odcinku od granicy województwa do Kielc 
– etap I i II 

- Sieć Szerokopasmowa Polski Wschodniej 
- Zakup taboru kolejowego na obsługi połączeń międzywojewódzkich realizowanych 

przez województwa: Małopolskie, Podkarpackie, Śląskie i Świętokrzyskie.  
Jeżeli chodzi o założenia do WPF to Pani Skarbnik poinformowała, iż na lata 2011 – 2014 
przewiduje się wystąpienie deficytu budżetu, który ma zostać pokryty ze środków zwrotnych 
w łącznej wysokości 243 301 752 zł oraz wolnych środków 42 806 751, 45 zł (lata 2012 – 
2014 – środki pochodzące z rozliczeń kredytów). W kolejnych latach objętych prognozą  
w celu obsłużenia zadłużenia przewiduje się wystąpienie nadwyżki budżetowej.  
Ponadto Skarbnik Województwa wymieniła upoważnienia dla Zarządu Województwa  
dla prawidłowej gospodarki finansowej w 2012 roku. Poinformowała również, iż wpłynęły 
pozytywne opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej. Pierwsza dotycząca możliwości 
sfinansowania deficytu budżetu planowanego w uchwale budżetowej. Druga – o WPF na lata 
2012 – 2021 wraz z prognozą kwoty długu na lata 2012 - 2038 oraz trzecia – o przedłożonym 
projekcie uchwały budżetowej. Następnie wniosła o pozytywne zaopiniowanie wyżej 
wymienionych projektów uchwał.  
 
Radny Mieczysław Gębski wyraził wątpliwość co do zakupu pojazdów szynowych, ze 
względu na niskie obłożenie linii kolejowych. 
 
Wojciech Sikorski – Dyrektor Departamentu Infrastruktury poinformował, iż kupno tych 
pojazdów szynowych wynika z równoległego modernizowania linii kolejowych. Poza tym 
Samorząd Województwa przy zakupie nie wnosi swoich środków, gdyż są one realizowane z 
programu unijnego, z funduszu kolejowego i rezerwy celowej.  
 
Radny Mieczysław Gębski zapytał o zmniejszenie rezerwy kryzysowej w stosunku do roku 
poprzedniego. 
 
Skarbnik Województwa poinformowała, iż ta rezerwa wynika z ustawy  
 
Członkowie Komisji przy jednym glosie wstrzymującym pozytywnie zaopiniowali projekt 
uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012 – 2021.  
Opinia Nr 29/11 w ww. sprawie stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Komisja przy jednym głosie wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu 
województwa Świętokrzyskiego na 2012 rok.  
Opinia Nr 30/11 w ww. sprawie stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
 
Ad.3. 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VI/100/11 Sejmiku 
Województwa Świętokrzyskiego z dnia 23 marca 2011r. w sprawie przyjęcia zasad, trybu  
i harmonogramu opracowania aktualizacji „Strategii Rozwoju Województwa 
Świętokrzyskiego do roku 2020”. 
 
Temat zgodnie z uzasadnieniem do projektu uchwały zreferowała Jadwiga Głowienka – 
Dyrektor Departamentu Polityki Regionalnej.  
 
Głosów w dyskusji nie było. 



Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały w ww. sprawie. 
Opinia Nr 31/11 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 
Ad.3a.  
 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie Regionalnemu 
Centrum Naukowo –Technologicznemu w Podzamczu bonifikaty od opłat rocznych z tytułu 
trwałego zarządu zabudowanej nieruchomości położonej w Podzamczu, gmina Chęciny, 
stanowiącej własność Województwa Świętokrzyskiego. 
 
Projekt uchwały przedstawił Pan Roman Dziedzic – Dyrektor Departamentu 
Nieruchomości, Geodezji i Planowania Przestrzennego. Wyjaśnił, iż Centrum Naukowo – 
Technologiczne nabyło w drodze darowizny od powiatu kieleckiego nieruchomość  
w Podzamczu o powierzchni ponad 13 hektarów o wartości ponad 1,5 mln zł. W związku  
z tym, iż w z chwilą nabycia nieruchomość ta przeszła w trwały zarząd tej jednostki, winna 
ona wnosić opłaty roczne z tytułu trwałego zarządu w wysokości 0,3 % wartości 
nieruchomości czyli 4612 zł. Dyrektor Centrum wystąpił o udzielenie bonifikaty w wysokości 
90% tej kwoty. Następnie Dyrektor Dziedzic wniósł o pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały.  
 
Głosów w dyskusji nie było.  
 
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w ww. sprawie. 
Opinia Nr 32/11 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 
Ad.4.  
 
Informacja na temat stanu zaawansowania projektów realizowanych przez Regionalne 
Centrum Naukowo – Technologiczne współfinansowanych ze środków Unii Europejskiej. 
 
Jadwiga Głowienka – Dyrektor Departamentu Polityki Regionalnej zreferowała temat 
zgodnie z załączonym materiałem.  
 
Głos w dyskusji zabrali: radny Mieczysław Gębski, radny Grzegorz Gałuszka, Członek 
Zarządu Piotr Żołądek, dyrektor Jadwiga Głowienka.  
 
Informacja została przyjęta jednogłośnie do akceptującej wiadomości.  
 
Ad.5. 
 
Informacja nt. stanu realizacji RPOWŚ 2007 – 2013. 
 
Jadwiga Głowienka – Dyrektor Departamentu Polityki Regionalnej zreferowała temat 
zgodnie z załączonym materiałem.  
 
Głosów w dyskusji nie było.  
 
Informacja została przyjęta jednogłośnie do akceptującej wiadomości.  
 
 



Ad.6. 
 
Stan zaawansowania prac nad aktualizacją Strategii Rozwoju Województwa 
Świętokrzyskiego do roku 2020. 
 
Jadwiga Głowienka – Dyrektor Departamentu Polityki Regionalnej zreferowała temat 
zgodnie z załączonym materiałem.  
 
Radny Mieczysław Sas zapytał czy w strategii znajdzie się obwodnica południowej strony 
Buska. 
 
Dyrektor Jadwiga Głowienka poinformował, iż zapisy co do projektów będą się znajdować 
w programach operacyjnych, które będą narzędziem do realizacji tej strategii.  
 
Radny Mieczysław Gębski zapytał, co z lotniskiem i wschodnią obwodnicą Kielc?  
 
Dyrektor Jadwiga Głowienka poinformowała, iż droga z Morawicy to jest zadanie rządowe 
i jego realizacja jest w tym momencie zawieszona. Natomiast zapisów szczegółowych 
dotyczących lotniska prawdopodobnie nie będzie. 
 
Radny Mieczysław Sas zasugerował, że jeżeli nie będzie w Kielcach lotniska to apeluje do 
Zarządu o lobbowanie w celu polepszenia trasy krajowej nr 7.  
 
Członek Zarządu Piotr Żołądek stwierdził, iż inwestycja w drogę nr 7 nie jest w żaden 
sposób zagrożona, większy zagrożenie istnieje po stronie małopolski.   
 
Głos w tej sprawie zabrali: Członek Zarządu Piotr Żołądek, Dyrektor Jadwiga Głowienka, 
radny Mieczysław Gębski. 
 
Radny Ryszard Nosowicz wyraził opinię, iż bardzo ważnym elementem w strategii jest 
droga nr 42, która łączy uprzemysłowioną północną część województwa z trasą nr 7 i 9. 
Ciężki transport samochodowy ma ogromne utrudnienia. Strefa ekonomiczna w 
Starachowicach nie może się normalnie rozwijać. Przypomniał sytuację z firmą Philips, która 
zrezygnowała z inwestycji ze względu na słabą infrastrukturę drogową. Stwierdził, że jeżeli 
będzie cała dokumentacja to można by jeszcze skorzystać z projektu „Polska Wschodnia”.  
 
Dyrektor Jadwiga Głowienka poinformowała, iż projekty z „Polski Wschodniej” są cały 
czas weryfikowane i dużo z nich jest odrzucana, w związku z tym pewnie jest taka szansa, 
natomiast pozostaje pytanie czy jest możliwość zrealizowania projektu do 2015 roku.  
 
Głos w tej sprawie zabrali również: radny Lech Janiszewski, Dyrektor Jadwiga Głowienka, 
 
Informacja została przyjęta jednogłośnie do akceptującej wiadomości.  
 
Ad.7. 
 
Stan realizacji projektów unijnych m.in. projektu systemowego PO IG pn. „Wsparcie dla sieci 
centrów obsługi inwestorów i eksporterów (COIE) – Poddziałanie 6.2.1 
 



Jadwiga Głowienka – Dyrektor Departamentu Polityki Regionalnej zreferowała temat 
zgodnie z załączonym materiałem.  
 
Informacja została przyjęta jednogłośnie do akceptującej wiadomości.  
 
Ad.8.  
 
Projekt „Sieć Szerokopasmowa Polski Wschodniej – województwo świętokrzyskie” 
realizowany w ramach PO RPW – informacja na temat zakresu i stanu realizacji projektu. 
 
Arkadiusz Bąk – Zastępca Dyrektora Biura Społeczeństwa Informacyjnego zreferował 
temat zgodnie z załączonym materiałem.  
 
W dyskusji głos zabrali: radny Lech Janiszewski, Z-ca dyrektora Arkadiusz Bąk, radny 
Grzegorz Gałuszka, radny Ryszard Nosowicz. Radni dyskutowali i dopytywali o kwestie 
związane ze stanem wdrażania projektu.  
 
Informacja została przyjęta jednogłośnie do akceptującej wiadomości.  
 
Ad.9.  
 
Informacja o prowadzonej ewidencji dróg wojewódzkich.  
 
Damian Urbanowski – Dyrektor Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich 
zreferował temat zgodnie z załączonym materiałem. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
Informacja została przyjęta jednogłośnie do akceptującej wiadomości,  
 
Ad.10. 
 
Informacja o kontrolach prowadzonych przez służby liniowe dotyczące oceny stanu 
technicznego dróg wojewódzkich i obiektów mostowych. 
 
Damian Urbanowski – Dyrektor Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich 
zreferował temat zgodnie z załączonym materiałem. 
 
Radny Mieczysław Sas zapytał, co dalej z drogą nr 776. Przypomniał, że wykonawca 
przerwał wykonywanie tej inwestycji.  
 
Dyrektor Damian Urbanowski poinformował, iż od poniedziałku wykonawca znów 
wznowił roboty. Natomiast rozważana jest możliwość zmiany wykonawcy.  
 
Informacja została przyjęta jednogłośnie do akceptującej wiadomości,  
 
Ad.11. 
 
Prezentacja wyników badań regionalnych z zakresu kreatywności, szkolnictwa zawodowego 
oraz rozwoju parków technologicznych. 



Temat zgodnie z załączonym materiałem zreferował przedstawiciel Biura Innowacji.  
 
Następnie głos zabrał przedstawiciel firmy Deloitte – Pan Jarosław Kubaś, który 
przedstawił raport końcowy z badania „Perspektywy i uwarunkowania rozwoju Parków 
Technologicznych w Województwie Świętokrzyskim.  
 
Głos w dyskusji zabrali: radny Lech Janiszewski, Jarosław Kubaś, radny Mieczysław Gębski.  
 
Informacja została przyjęta jednogłośnie do akceptującej wiadomości,  
 
Ad.12.  
 
Członkowie Komisji otrzymali plan pracy Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy 
z Zagranicą na I półrocze 2012 roku.  
 
Uwag do planu nie było. 
 
Plan został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad.13. 
 
W sprawach różnych głos zabrał Przewodniczący Komisji Grzegorz Gałuszka, który 
poinformował, iż do Kancelarii Sejmiku wpłynęło pismo mieszkańców Sandomierza  
w sprawie ich sprzeciwu w stosunku do decyzji Rady Miasta Sandomierz w zakresie planu 
zagospodarowania przestrzennego. Sprawa dotyczy bezprawnego zdaniem mieszkańców 
dzieleniu działek, a także ustanowieniu tzw. drogi serwisowej. Następnie poinformował, iż 
pismo ma charakter „do wiadomości”, w związku z tym poprosił radnych o zapoznanie się  
z nim.  
 
Na tym posiedzenie zakończono o godz. 15.00 
 
Protokół sporządzili: 
Daria Biskup-Kozik 
Michał Wójcik  
 

Przewodniczący Komisji 
 
 
                Grzegorz Gałuszka 
 
 


